
Protokół Nr 16/2020 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej RM w Kętrzynie 

w dniach:   

10 listopada 2020 r. od godź. 10:00  do godź. 12:15 

                                 17 listopada 2020 r. od godź. 10:00  do godź. 12:10 

 

Skład Komisji: 5 członków zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Kętrzynie  nr IV/34/2018  

z dnia 20 grudnia 2018r, obecnych 5  członków zgodnie z listą obecności , stanowiącą zał. nr 

1 do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

  

 Burmistrz Miasta – Ryszard Niedziółka  

 Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

 Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska -  Ewa Sadowska 

 

Ad. pkt 1. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  RM - Jerzy Baranowski, który 

powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. 

Ad. pkt  2 .  

Przewodniczący Komisji przedstawił poniższy  porządek obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie pisma z dnia 29.10.2020 r. zgłoszonego przez mieszkańca S.K., 

odczytanego na XXX sesji Rady Miejskiej. 

4. Przystąpienie do kontroli zadań własnych w zakresie funkcjonowania komunikacji 

miejskiej, zgodnie z punktem 3 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Kętrzynie na rok 2020. 

5. Przyjęcie protokołu posiedzenia Komisji Rewizyjnej RM  nr 15/2020 

6. Sprawy różne.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Radny Pan Edward Mitros zawnioskował o zmianę porządku obrad, poprzez usunięcie 

pkt.3 dotyczącego rozpatrzenie pisma z dnia 29.10.2020 r. zgłoszonego przez mieszkańca 

S.K., odczytanego na XXX sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji Pan Jerzy Baranowski odczytał treść pisma mieszkańca, po czym 

przystąpiono do głosowania. Treść pisma stanowi zał. nr 2. 



Za zdjęciem punktu 3 z porządku obrad były 4 osoby, 1 wstrzymała się od głosu. 

 

Radna Zofia Waszkiewicz poprosiła o uzupełnienie punktu 4 porządku obrad, 

dotyczącego przystąpienia do kontroli zadań własnych w zakresie funkcjonowania 

komunikacji miejskiej, zgodnie z punktem 3 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Kętrzynie na rok 2020, o informację dotyczącą okresu kontroli.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Jerzy Baranowski poinformował, że zgodnie z planem pracy 

Komisji Rewizyjnej na rok 2020, kontrola dotyczy roku poprzedniego czyli roku 2019. 

 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przyjęcia porządku obrad po zmianach. W 

głosowaniu przy udziale 5 członków Komisji obecnych na sali – 4 głosy „za”, 1 głos 

„wstrzymujący się”. 

Porządek obrad został przyjęty wraz ze zmianami. 

 

Ad. pkt. 3 

Usunięty z porządku obrad. 

 

Ad. pkt. 4 

Przewodniczący przeszedł do przeprowadzenia kontroli zadań własnych  w zakresie 

funkcjonowania komunikacji miejskiej za rok 2019. Poprosił Panią Ewę Sadowską – 

Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska o omówienie 

tematu związanego z kontrolą. 

 

Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Pani Ewa 

Sadowska omówiła szczegółowe informacje na temat funkcjonowania komunikacji miejskiej 

w roku 2019. Przedstawiła zestawienie w zakresie kosztów, które zostały poniesione w roku 

2019 na komunikację miejską. 

Komisja Rewizyjna przeszła do analizy uzyskanych informacji.  

Następnie członkowie Komisji Rewizyjnej poprosili Panią Ewę Sadowską o przygotowanie 

na następne posiedzenie Komisji dodatkowych danych w zakresie: 

 

1. Ilości sprzedanych biletów.  



2. Dochodów ze sprzedaży biletów. 

3. Poniesionych kosztów związanych ze sprzedażą biletów (drukowanie, dystrybucja, 

kontrole). 

4. Kwoty dopłaty  z budżetu miasta do komunikacji  miejskiej. 

5. Ilości osób, które korzystają z komunikacji miejskiej. 

6. Kosztów, które poniosłoby miasto gdyby komunikacja była bezpłatna. 

7. Ilości przejechanych kilometrów na liniach. 

8. Zużycia paliwa na 100 km. 

9. Kwoty wozokilometra. 

10. Kwoty raty leasingowej za autobusy oraz ilości pozostałych rat do spłaty. 

11. Ubezpieczenia taboru. 

12. Funkcjonowania taboru. 

13. Łącznych kosztów działalności spółki komunalnej. 

14. Sytuacji umowy z Gminą Kętrzyn dotyczącej kursów do Karolewa. 

15. Porównania powyższych zagadnień z rokiem 2018 i 2020 (stan na koniec września 

2020 r) 

16. Informacji, czy na czas epidemii można zmniejszyć kursy autobusów. 

17. Informacji na temat przystanku autobusowego na ul. Pileckiego, w szczególności 

ilości osób które z niego korzystają. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Baranowski poinformował, że analizą 

powyższych zagadnień, Komisja zajmie się na kolejnym posiedzeniu. Kolejny termin 

ustalona na 17 listopada 2020 r. na godź. 10:00. 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Komisji Pan Jerzy Baranowski przeszedł do kolejnego punktu – 

przyjęcia protokołu posiedzenia Komisji Rewizyjnej nr 15/2020. Poinformował, że do 

protokołu nr 15/2020 nie zgłoszono poprawek, po czym przystąpił do głosowania. 



Stwierdzono nieobecność jednego z radnych. 

W głosowaniu wzięły udział 4 osoby. Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. pkt. 6 

Następnie Komisja omówiła sposób przekazania pisma mieszkańca S.K., którego 

rozpatrzenie zdjęto z porządku obrad.  

W dyskusji na temat przekazania pisma wzięli udział obecni na sali członkowie Komisji 

Rewizyjnej a także Sekretarz Miasta Pani Halina Kuriata oraz Naczelnik  Wydziału 

Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Sadowska. 

Po wysłuchaniu wszystkich uwag sporządzono wniosek do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Kętrzynie z prośbą o przekazanie pisemnego zapytania mieszkańca S.K., 

miejskiej spółce KTBS. Wniosek stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Pan Jerzy Baranowski przystąpił do głosowania w/w wniosku. 

Stwierdzono nieobecność jednego z radnych. 

W głosowaniu wzięły udział 4 osoby. Wniosek przeszedł jednogłośnie. 

 

Ad. pkt. 7 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie. Poinformował 

jednocześnie, iż na kolejnym posiedzeniu w dniu 17 listopada 2020 r. Komisja Rewizyjna, 

w ramach kontynuacji kontroli w zakresie funkcjonowania komunikacji miejskiej zajmie 

się analizą dodatkowych informacji, o które poproszono w trakcie posiedzenia 

 

W dniu 17 listopada 2020 r. o godz. 10.00 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan 

Jerzy Baranowski wznowił obrady Komisji.  

Skład Komisji: 5 członków zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Kętrzynie  nr IV/34/2018  

z dnia 20 grudnia 2018r, obecnych 5  członków zgodnie z listą obecności , stanowiącą zał. nr 

4 do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

   

 Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 



 Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska -  Ewa Sadowska 

 

Ad. pkt 1. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  RM - Jerzy Baranowski, który 

powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. 

Ad. pkt  2 .  

Przewodniczący Komisji przedstawił poniższy  porządek obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Kontrola zadań własnych w zakresie funkcjonowania komunikacji miejskiej, zgodnie 

z punktem 3 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie na rok 2020 

-  kontynuacja zagadnień poruszonych  na posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 

10.11.2020 r. 

3.1 Analiza informacji w zakresie funkcjonowania komunikacji miejskiej za rok 

2019 , a w szczególności: 

a. Ilości sprzedanych biletów.  

b. Dochodów ze sprzedaży biletów. 

c. Poniesionych kosztów związanych ze sprzedażą biletów (drukowanie, dystrybucja, 

kontrole). 

d. Kwoty dopłaty  z budżetu miasta do komunikacji  miejskiej. 

e. Ilości osób, które korzystają z komunikacji miejskiej. 

f. Kosztów, które poniosłoby miasto gdyby komunikacja była bezpłatna. 

g. Ilości przejechanych kilometrów na liniach. 

h. Zużycia paliwa na 100 km. 

i. Kwoty wozokilometra. 

j. Kwoty raty leasingowej za autobusy oraz ilości pozostałych rat do spłaty. 

k. Ubezpieczenia taboru. 

l. Funkcjonowania taboru. 

m. Łącznych kosztów działalności spółki komunalnej. 

n. Sytuacji umowy z Gminą Kętrzyn dotyczącej kursów do Karolewa. 



o. Porównania powyższych zagadnień z rokiem 2018 i 2020 (stan na koniec września 

2020 r). 

p. Informacji, czy na czas epidemii można zmniejszyć kursy autobusów. 

q. Informacji na temat przystanku autobusowego na ul. Pileckiego, w szczególności 

ilości osób które z niego korzystają. 

r. Porównanie przedstawionej informacji z rokiem 2018 oraz z rokiem 2020 (stan na 

koniec września 2020 r.). 

4. Omówienie przedmiotu kontroli realizacji świadczeń z zakresu pomocy społecznej w 

roku 2019, zgodnie z punktem 2  planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Kętrzynie na rok 2020. 

5. Omówienie przedmiotu kontroli w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi na 

terenie miasta, zgodnie z punktem 6 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Kętrzynie na rok 2020. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przyjęcia porządku obrad.  W głosowaniu przy 

udziale 5 członków Komisji obecnych na sali porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Baranowski zaprosił Panią Ewę 

Sadowską - Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska do 

przedstawienia przygotowanych informacji. 

 

Pani Ewa Sadowska szczegółowo omówiła punkty dotyczące zakresu funkcjonowania 

komunikacji miejskiej w roku 2019. Dodatkowo przedstawiła analizę sytuacji komunikacji 

miejskiej w latach 2018-2020 r. Szczegółowo odpowiedziała na wszystkie pytania ujęte w 

przyjętym porządku obrad. Zestawienia tabelaryczne, dotyczące zakresu funkcjonowania 

komunikacji miejskiej stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

W dalszej części dyskusji na temat funkcjonowania komunikacji miejskiej, w której udział 

wzięli wszyscy członkowie Komisji oraz Sekretarz Miasta Pani Halina Kuriata i Pani Ewa 

Sadowska - Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska, 



poruszono temat wyniku finansowego spółki. Radna Pani Zofia Waszkiewicz powiedziała, 

że należałoby się zastanowić, co należy zrobić, by ten wynik poprawić. Radny Pan Czesław 

Ćwik zapytał o ile musiałyby podrożeć bilety, tak by wynik finansowy wyszedł przynajmniej 

na „0”. Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Miasta Pani Halina Kuriata, która wyliczyła, że 

bilety w takiej sytuacji powinny podrożeć średnio o 50 %. Dodatkowo poprosił o odpowiedź 

na pytanie jakie koszty poniosłoby miasto, gdyby komunikacja była bezpłatna. Pani Sekretarz 

poinformowała, że byłaby to kwota około 280 tyś. zł. Radna Pani Zofia Waszkiewicz, po 

przeanalizowaniu cen biletów poinformowała, że jej zdaniem komunikacja miejska powinna 

być darmowa lub należałoby ją zlikwidować. Następnie porównano sytuację komunikacji 

miejskiej w Kętrzynie z komunikacją miejską w innych miastach. W toku dalszej dyskusji 

przeanalizowano temat wprowadzenia komunikacji bezpłatnej, co jednocześnie pozwoliłoby 

„przesiąść się z samochodów” na komunikację miejską, a co za tym idzie pomogłoby to 

miastu stać się bardziej ekologicznym. Pai Ewa Sadowska poinformowała, że Miasto dąży 

właśnie do tego, by ograniczyć produkcję dwutlenku węgla, by stać się miastem „zielonym”, 

ekologicznym. Jeżeli komunikacja byłaby bezpłatna, więcej ludzi chętniej by z niej 

korzystało, a co za tym idzie zmniejszyłaby się emisja dwutlenku węgla. Poinformowała 

również o koncepcji autobusów elektrycznych. Następnie szczegółowo omówiono temat 

sytuacji umowy z Gminą Kętrzyn, dotyczącej kursów do Karolewa oraz na cmentarz. Radny 

Pan Edward Mitros zaproponował rozpatrzenie kursów na cmentarz w kategoriach pór roku, 

natomiast kursów do Karolewa pod względem dni  nauki oraz dni wolnych od nauki. 

Dodatkowe pytanie zadała Radna Pani Helena Szymkiewicz – gdzie tankują miejskie 

autobusy? Na pytanie odpowiedziała Pani Ewa Sadowska, która poinformowała że w 

ramach rozstrzygnięcia zapytania ofertowego, zakupują paliwo i przetrzymują je w 

specjalnych zbiornikach, a następnie zaopatrują z nich autobusy. 

 

Na tym zakończono przeprowadzenie kontroli zadań własnych w zakresie funkcjonowania 

komunikacji miejskiej, zgodnie z punktem 3 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Kętrzynie na rok 2020. Komisja po przeanalizowaniu wszystkich danych przedstawionych 

podczas posiedzenia poddaje pod rozwagę Burmistrzowi oraz Radzie Miejskiej w Kętrzynie 

następujące wnioski: 

 

1. Rozważenie podniesienia cen biletów lub zwiększenie dopłaty z budżetu miasta do 

komunikacji miejskiej, 



2. Rozważenie wprowadzenia darmowej komunikacji na terenie miasta lub rozważenie 

jej likwidacji, 

3. Przeanalizowanie kursów poza granice miasta na cmentarz i dostosowanie ich do 

potrzeb mieszkańców, którzy z nich korzystają, uwzględniając system podziału na 

pory roku (wiosna, lato, jesień - częściej, zima – ograniczyć kursy), 

4. Przeanalizowanie kursów do Karolewa i dostosowanie ich do godzin funkcjonowania 

szkoły oraz godzin wyjazdów i powrotów uczniów. 

 

Ad. pkt.4 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad - omówienia przedmiotu 

kontroli realizacji świadczeń z zakresu pomocy społecznej w roku 2019, zgodnie z punktem 2  

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie na rok 2020. 

Komisja poprosiła o przygotowanie danych w zakresie: 

1. Poniesionych kosztów z budżetu miasta na pomoc społeczną w roku 2019,  a w 

szczególności: 

     1.1  Ogólnej kwoty poniesionych kosztów na  pomoc społeczną, 

     1.2 Rodzaju i ilości świadczeń oraz sposobu ich rozliczania, 

     1.3 Ilości osób korzystających ze świadczeń pomocy społecznej, 

     1.4 Ilości mieszkańców miasta przebywających w Domu Pomocy Społecznej oraz 

poniesionych kosztów,  związanych z ich utrzymaniem, 

     1.5 Ilości dzieci z terenu miasta zamieszkałych w Powiatowym Domu Dziecka oraz 

poniesionych kosztów, związanych z ich utrzymaniem, 

     1.6 Ilości dzieci z terenu miasta przebywających w rodzinach zastępczych oraz 

poniesionych kosztów, związanych z ich utrzymaniem. 

 

Ad.pkt.5  

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad - omówienia przedmiotu 

kontroli w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta, zgodnie z punktem 

6 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie na rok 2020. 

Komisja poprosiła o przygotowanie danych w zakresie: 

1. Ilości odpadów, kosztów i umów w roku 2019, w porównaniu z rokiem 2018 i 2020 

(stan na koniec października 2020). 

2. Wykazu uchwał, regulujących sprawy związane z gospodarką odpadami 

komunalnymi. 



3. Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyn. 

 

Ad.pkt.6 

Poruszono temat planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 

 

Ad.pkt.7 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Anna Jędrzejewska 

 

 
Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Kętrzynie 

( - ) Jerzy  Baranowski 

 

 

 

 

 

 

 


